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Αριθ. Πρωτ.: 40386 ΑΘΗΝΑ, 24 Απριλίου 2024 

 
Απολογισμός και λογοδοσία για τη δραστηριότητα του απερχόμενου  

Διοικητικού Συμβουλίου για το έτος 2023.  
Εκτιμήσεις εξελίξεων για το άμεσο μέλλον από τον 

Πρόεδρο κ. Ανδρέα Γερακάκη. 
 
Συνάδελφοι,  
 
To ΔΣ του ΣΑΤΕ στοχεύσαμε στην επίλυση 12 καίριων ζητημάτων για τον κλάδο:     
1. Έκδοση νέων συντελεστών αναθεώρησης τιμών  
2. Εταιρεία Προδιαγραφών και Τιμολόγησης Τεχνικών Έργων & Μελετών   
3. Διασφάλιση διαφάνειας στις διαγωνιστικές διαδικασίες 
4. Μητρώα  
5. Ομαλοποίηση της ροής πληρωμών λογαριασμών στα δημόσια έργα  
6. Κριτήρια ανάθεσης δημοσίων συμβάσεων (άρθρο 86 Ν.4412/2016)   
7. Χρόνος ισχύος εγγυητικών επιστολών καλής εκτέλεσης.  
8. Διαιτητική επίλυση διαφορών (άρθρο 176 του Ν.4412/16)  
9. Προτάσεις Καινοτομίας  
10. Κατάργηση καταβολής ασφαλιστικών εισφορών στα Δημόσια Έργα, με την αυθαίρετη 

διαδικασία του Ποσοστού Εργατικής Δαπάνης.  
11. Διαδικασία εισαγωγής θεμάτων προς εξέταση στο ΣΔΕ του Υπουργείου.  
12. Έλλειψη εργατοτεχνικού προσωπικού  
 
Μέχρι και σήμερα διαπιστώνουμε ότι τα ζητήματα αυτά όχι μόνο δεν έχουν επιλυθεί αλλά ορισμένα 
έχουν οξυνθεί ακόμη περισσότερο αφού η σημερινή εικόνα του κλάδου χαρακτηρίζεται από : 
Α) Υπερβολική καθυστέρηση στις πληρωμές των λογαριασμών: Χιλιάδες ελληνικές εργοληπτικές 
επιχειρήσεις, κάθε μεγέθους παραμένουν απλήρωτες για πολύ μεγάλα χρονικά διαστήματα. Η 
παύση πληρωμών σε συνδυασμό με τις υπέρογκες αυξήσεις στις τιμές των δομικών υλικών, του 
εργασιακού κόστους και της ενέργειας – ιδίως τα τελευταία χρόνια - προκαλεί οικονομική ασφυξία 
στις τεχνικές εταιρείες, οι οποίες αδυνατούν να εκπληρώσουν τις οικονομικές τους υποχρεώσεις 
και βάζουν φρένο στην εξέλιξη των εργασιών τους, χωρίς ωστόσο να ευθύνονται οι ίδιες. 
Β) Εικόνα δύο ταχυτήτων: Οι ανώνυμες τεχνικές εταιρείες, παρουσιάζουν αυτή τη στιγμή μια 
εικόνα δύο ταχυτήτων. Ενώ πραγματοποιούνται έργα και ο κλάδος βρίσκεται σε τροχιά 
ανάκαμψης, υπάρχουν και εκείνοι που έχουν αναλάβει έργα τα οποία δεν έχουν ολοκληρωθεί, και 
αντιμετωπίζουν μεγάλο πρόβλημα στην υλοποίηση τους. Παρατηρούμε λοιπόν αρκετά έργα να 
βρίσκονται σε αδράνεια, ως αποτέλεσμα των καθυστερήσεων στις πληρωμές, των αυξήσεων στα 
δομικά υλικά και των ελλιπών αναθεωρήσεων στις τιμές. Επιπροσθέτως, η αυξημένη ζήτηση για 
τεχνικό προσωπικό δεν μπορεί να ικανοποιηθεί από την εγχώρια προφορά και κατά συνέπεια το 
εργασιακό κόστος αυξάνεται υπέρμετρα.  
Γ) Απουσία έγκυρου μηχανισμού αναθεώρησης : Θα πρέπει να λειτουργήσει άμεσα η εταιρεία που 
συστάθηκε για να εκπονήσει τα νέα τιμολόγια (ΕΣΤΙΜ-ΤΕΜ) η οποία παραμένει σε εκκρεμότητα 
εδώ και τρία χρόνια. Εμείς ως ΣΑΤΕ, με πρωτοβουλία μας μαζί με τον ΣΤΕΑΤ και κοινή κάλυψη 
σημαντικού  κόστους, έχουμε ετοιμάσει και καταθέσει στο υπουργείο υποδομών περίπου 400 
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άρθρα και σύστημα αυτόματης εξαγωγής συντελεστών αναθεώρησής τους. Δηλαδή με εισροή 
αξιόπιστων δεδομένων τιμών μπορούμε άμεσα να έχουμε σωστούς συντελεστές αναθεώρησης σε 
400 περίπου επικαιροποιημένα άρθρα εργασιών.  
Το έργο είχε γίνει δεκτό με θετικότατα σχόλια και αναμέναμε την άμεση υιοθέτησή του. 
Εντωμεταξύ μεσολάβησαν οι εκλογές και έκτοτε δεν έχουμε κάποια ενημέρωση.  
Δ) Μεγάλη έλλειψη προσωπικού (εργάτες-τεχνίτες-χειριστές κλπ): Η έλλειψη εργατοτεχνιτών και 
η αλµατώδης αύξηση του εργασιακού κόστους, επηρεάζει πολύ περισσότερο τις μικρότερες 
εταιρείες του κλάδου, αφού οι μεγαλύτερες, συνήθως, μπορούν να πληρώσουν καλύτερα και να 
εξασφαλίσουν ευκολότερα το διαθέσιμο εργατικό προσωπικό. Πέρα από την αναγκαιότητα της 
οικονομικής ομαλοποίησης, η οποία θα συμβάλλει σημαντικά στη απρόσκοπτη λειτουργία των 
εταιρειών, θεωρώ ότι θα πρέπει να υπάρξει ένας ορθός προγραμματισμός μετάκλησης 
εργαζομένων από χώρες του εξωτερικού με διαδικασία αναγνώρισης από το ελληνικό κράτος των 
σχετικών διπλωμάτων εξειδίκευσής τους (π.χ. χειριστές κλπ).   
 
Τι σκοπεύουμε να πράξουμε από εδώ και πέρα:  
Αναφορικά με τις διεκδικήσεις του ΣΑΤΕ, αυτές θα συνεχίσουν με στόχο την εδραίωση του κύρους 
και της αρμόζουσας θέσης των Ελλήνων Κατασκευαστών, με την επιστροφή του Κλάδου σε 
ικανούς ρυθμούς μεγέθυνσης, στοχεύοντας στην ισόρροπη και βιώσιμη ανάπτυξη της ελληνικής 
οικονομίας. Υπό αυτό το πρίσμα στόχευση θα πρέπει να είναι τα έργα να κατασκευάζονται στην 
ποιότητα και τον χρόνο που οφείλουν οι ανάδοχοι, με τη ροή και το ύψος πληρωμών που 
οφείλουν οι κύριοι των έργων, δηλαδή το Δημόσιο. 
Σχετικά με τον ΣΑΤΕ, θεωρώ ότι οφείλουμε να εξελιχθούμε αναβαθμίζοντας τον ρόλο, την εικόνα 
μας και την στρατηγική των παρεμβάσεών μας. Είμαστε σε διαδικασία υλοποίησης ενός 
σχεδιασμού που περιλαμβάνει την ενδυνάμωση της εικόνας του Συνδέσμου μας και τη βελτίωση 
της ροής της πληροφόρησης προς τα Μέλη μας και συνολικά προς τον κλάδο. 
Σε αυτό το πλαίσιο υλοποιήσαμε προ έτους και το πρώτο προεκλογικό debate για τα δημόσια 
έργα. Αυτός ο σχεδιασμός περιλαμβάνει την αναμόρφωση της ιστοσελίδας μας ώστε να γίνει πιο 
εύχρηστη, την παρουσία μας σε μέσα κοινωνικής δικτύωσης, επαγγελματικού προσανατολισμού, 
καθώς και την ενεργοποίησή μας σε διεθνές επίπεδο καθώς θεωρούμε ότι ως χώρα έχουμε 
τεράστιο κενό ουσιαστικής πληροφόρησης για τις σύγχρονες τάσεις και προοπτικές στις διεθνείς 
αγορές. 
Παράλληλα, έχουμε ξεκινήσει να κινούμαστε σε ένα πλαίσιο εξωστρέφειας ώστε να καλύψουμε το 
κενό που υπάρχει σε σχέση με τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Προκειμένου να εναρμονιστούμε με 
το ευρωπαϊκό γίγνεσθαι, θα επιδιώξουμε να διοργανώσουμε σεμινάρια σε συνεργασία με φορείς 
άλλων χωρών με σκοπό την ενημέρωση και την εξοικείωση με τις νέες τεχνολογίες. 

Ένα ιδιαίτερο ζήτημα που επιθυμώ να θέσω είναι αυτό της υστέρησης στην  χρήση τεχνητής 
νοημοσύνης και ψηφιακών εργαλείων κατά το στάδιο προετοιμασίας και κατασκευής των τεχνικών 
έργων.  

Θεωρώ ότι είναι μία παράμετρος που, εφόσον τεθεί στο κέντρο του σχεδιασμού για την επόμενη 
ημέρα του κλάδου, θα εκπλαγούμε όλοι θετικά από τη δυναμική και την εξέλιξη των εγχώριων 
τεχνικών εταιρειών.  

Ο κλάδος των κατασκευών αποτελεί βασικό πυλώνα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας και 
εμείς, δεν θα αφήσουμε καμία ευκαιρία, καμία δυνατότητα να χαθεί. 
 

 
Σας ευχαριστώ. 

Ανδρέας Γερακάκης  
Πρόεδρος ΣΑΤΕ 


